



DIOCESE OF SAN BERNARDINO

OFFICE OF THE BISHOP

August 8, 2023

Dear Pastors, Parochial Administrators, Pastoral Coordinators, and Pastoral Administrators,

Peace and wellbeing to you. The month of October is designated by the Catholic Church in the United States as Respect Life Month. This year's theme is The Eucharist and Radical Solidarity. The Church is experiencing a national revival meant to restore understanding of Christ's real presence in this sacrament. The words spoken by the priest every time we live Mass are a reminder of this sacrifice, "Take this all of you, and eat of it, for this is my Body, which will be given up for you." A sharp contrast to the unfortunate words often uttered in the world today — "my body, my choice." By contrast, the Eucharist fortifies us in our response against the culture of death so that every life from conception to natural death is respected, protected, and supported in the Body of Christ, His Church.

On October 1st, 2023, Respect Life Sunday, I encourage you to conduct the Sanctity of Human Life Collection, which gives your parishioners the opportunity to bring their faith into action and support the Respect Life and Pastoral Care programs in our diocese which advocate for the sanctity of all human life. It is an opportunity for those who can give to support many of the lifesaving programs the office provides. This includes facilitating English and Spanish post-abortion healing retreats, supporting women in a crisis pregnancy, educating and training parish leaders, implementing Caring for the Whole Person ministries in parishes, developing practical resources, and providing education for end-of-life decision making.

In reaction to the overturning of Roe v. Wade last year, we are encountering new challenges but also new responsibilities to build a civilization of authentic love. We need to all be engaged in these new responsibilities to care for human life. Participating in this collection is just one of many ways we can get started in this effort. Some parishes prefer to conduct the collection between Respect Life Sunday and January. If you cannot conduct the collection the weekend of October 1st, please notify me which weekend you will be able to do so. You will also be provided with liturgical and educational resources that are issued by the United States Conference of Catholic Bishops and created specifically for this time.

Let us continue responding in radical solidarity to bring forward a culture where all are wanted, cherished, and loved. With your support and prayers, we can continue in this important work and imitate Christ's self-giving love.

Sincerely in Christ,

Most Reverend Alberto Rojas
Bishop of the Diocese of San Bernardino



DIOCESE OF SAN BERNARDINO

OFFICE OF THE BISHOP

8 de Agosto de 2023

Estimados Párrocos, Administradores Parroquiales, Coordinadores y Administradores Pastorales:

Les deseo paz y bienestar. La Iglesia Católica en los Estados Unidos designa el mes de octubre como el Mes Respetemos la Vida. El tema de este año es La Eucaristía y la Solidaridad Radical. La Iglesia pasa por un reavivamiento nacional que tiene el fin de restaurar nuestra creencia en la presencia real de Cristo en este sacramento. Las palabras que pronuncia el sacerdote cada vez que vivimos la santa misa son un recordatorio de este sacrificio: «Tomen y coman todos de él, porque esto es mi cuerpo, que será entregado por ustedes». Esta es una marcada contradicción a las desafortunadas palabras que a menudo se pronuncian en el mundo actual: «mi cuerpo, mi decisión». En contraste, la Eucaristía fortalece nuestra respuesta en contra de la cultura de muerte para que, en el Cuerpo de Cristo, Su Iglesia, se respete, proteja y apoye toda vida desde la concepción hasta la muerte natural.

Dicho esto, los invito a que hagan la Colecta en apoyo a la Santidad de la Vida Humana el 1 de octubre de 2023, el Domingo Respetemos la Vida. Esta da a sus feligreses la oportunidad de poner su fe en acción contribuyendo a los programas del Respeto por la Vida y Cuidado Pastoral en nuestra Diócesis que abogan por la santidad de toda vida humana. La colecta es una ocasión para que quienes tienen los recursos apoyen los muchos programas para salvar vidas que ofrece la oficina: retiros de sanación después de un aborto, que se ofrecen en inglés y español; apoyo a mujeres embarazadas que pasan por una crisis; formación y capacitación de líderes parroquiales; implementación de los ministerios del Cuidado Integral de la Persona en las parroquias; elaboración de recursos prácticos y educación para tomar decisiones al final de la vida.

Como respuesta a la anulación de Roe v. Wade el año pasado, enfrentamos ahora nuevos retos, al igual que una nueva responsabilidad de edificar una civilización de amor auténtico en la que todos debemos participar para velar por la vida humana. La aportación a esta colecta es solo una de las muchas maneras en que podemos emprender este intento. Algunas parroquias prefieren hacer la colecta entre el Domingo de Respetemos la Vida y enero. Si no pueden hacer la colecta el fin de semana del 1 de octubre, háganme saber en qué fin de semana podrán hacerla. Se les proporcionarán recursos litúrgicos y educativos publicados por la Conferencia de Obispos Católicos de los Estados Unidos especialmente para este fin.

Continuemos respondiendo en solidaridad radical para lograr una cultura en que se acepte, atesore y ame a todo ser humano. Con su apoyo y oraciones podemos continuar esta importante labor e imitar el amor abnegado de Cristo.

En el amor de Cristo,

Obispo Alberto Rojas
Obispo de la Diócesis de San Bernardino